

М.Г. Иванов, А.Ю. Николаев. ПРОБЛЕМЫ РАЗГРАНИЧЕНИЯ СОСТАВОВ ИМУЩЕСТВЕННЫХ ПРЕСТУПЛЕНИЙ, СВЯЗАННЫХ С ИНФОРМАЦИОННЫМИ ТЕХНОЛОГИЯМИ (ст. 159.3, 159.6 и п. «г» ч. 3 ст. 158 УК РФ) // Вестник Российского университета кооперации. 2020. № 3(41). С. 123-126.

Автор (ы) М.Г. Иванов, А.Ю. Николаев.

Author(s) M.G. Ivanov, A.Yu. Nikolaev.

Индекс УДК 343

Название статьи: ПРОБЛЕМЫ РАЗГРАНИЧЕНИЯ СОСТАВОВ ИМУЩЕСТВЕННЫХ ПРЕСТУПЛЕНИЙ, СВЯЗАННЫХ С ИНФОРМАЦИОННЫМИ ТЕХНОЛОГИЯМИ (ст. 159.3, 159.6 и п. «г» ч. 3 ст. 158 УК РФ)

Title of the article: PROBLEMS OF DIFFERENTIATION OF PROPERTY CRIMES ELEMENTS RELATED TO INFORMATION TECHNOLOGIES (article 159.3, 159.6 and paragraph «d» of part 3 of article 158 of the Criminal Code of Russian Federation)

Ключевые слова: имущественные преступления; мошенничество; кража; компьютерная информация; информационные технологии; электронные средства платежа.

Keywords: imitation of redistribution; urination; theft; computer information; information technologies; electronic means of payment.

Аннотация: Информатизация общества, характерная для современного мира, несет в себе, помимо несомненных положительных сторон, «побочные» эффекты, выраженные в форме совершения разного рода мошенничества. В статье рассмотрены основные проблемы разграничения мошенничества в сфере компьютерной информации, сходства и отличия преступлений в данной сфере. Указывается, что рассмотрение в научном сообществе проблем уголовно-правовой защиты информации и технологий и раскрытие ее понятийной структуры с позиций диалектической логики помогают совершенствовать инструментарий доктрины уголовного права в условиях информационного общества и, следовательно, способствуют успешному решению стоящих перед правоприменительной практикой задач.

Annotation: Informatization of societies, characteristic of a modern peace, carries in itself, in addition to the unquestionable positive attitude, «evil» effects, manifested in the form of sovereignty of various genealogies. In the article, the basic problems of differentiation of the problems in the sphere of computer information are discussed, the results and the difference of the duplication in the given sphere. It is indicated that the consideration in the scientific community of the problems of criminal legal protection of information and technologies and the disclosure of its conceptual structure from the standpoint of dialectical logic help to improve the tools of the doctrine of criminal law in the information society, and, therefore, contribute to the successful solution of the problems facing law enforcement practice.

Контактные данные авторов: **ИВАНОВ Михаил Георгиевич** – кандидат юридических наук, доцент, заведующий кафедрой уголовного права и судопроизводства. Чебоксарский кооперативный институт (филиал) Российского университета кооперации. Россия. Чебоксары. E-mail: imkafedra54@mail.ru.

НИКОЛАЕВ Александр Юрьевич – аспирант. Чебоксарский кооперативный институт (филиал) Российского университета кооперации; старший следователь по Московскому району г. Чебоксары СУ СК РФ по Чувашской Республике, капитан юстиции. Россия. Чебоксары. E-mail: Imkafedra54@mail.ru.

Contact details of the authors: **IVANOV, Mikhail Georgievich** – Candidate of Law, Associate Professor, Head of the Department of Criminal Law and Legal Proceedings. Cheboksary Cooperative Institute (branch) of the Russian University of Cooperation. Russia. Cheboksary. E-mail: imkafedra54@mail.ru.

NIKOLAEV, Alexander Yuryevich – Postgraduate Student. Cheboksary Cooperative Institute (branch) of the Russian University of Cooperation; Senior Investigator for the Moscow district of Cheboksary, SU IC of the Russian Federation for the Chuvash Republic, Captain of Justice. Russia. Cheboksary. E-mail: Imkafedra54@mail.ru.

Страницы. 123-126.